
 

s H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS - OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, GATU- OCH 
FASTIGHETSNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS 
PARKERINGS AB 

Protokoll  nr 
2, 2005 
 
 

 
Tid:    Torsdagen den 10 mars 2005 kl. 14.00-16.30. 
Plats:  Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
Justeras: 
 
Lasse Gustafsson           Åsa Jansson  
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter:  
Lasse Gustafsson (ordf) (NHR), Elisabeth Bergvall, (R), 
Ken Gammelgård (DHR) §§ 8-10, Åsa Jansson, (RBU), 
Marie Ryberg, (RTP), Hjördis Stolt, (Astma och allergi) 
och Monicka Zachari, (SRF). 
 
Tjänstemän: 
Fastighets- och saluhallsförvaltningen: Klas Nilsson. 
 
Gatu- och fastighetskontoret: Lennart Klaesson,  Jörgen 
Modig § 8,  Lennart Nilsson, Rebecca Westring §§ 1-5.   
 
Stockholms stads parkering: Björn Schwartz. 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Lasse Gustafsson och Åsa Jansson utses. 
 
§ 3. Handlingarnas och lokalens tillgänglighet. 
Sekreteraren framför att rådet har förtur till 
sammanträdesrummet ”Det gamla biblioteket”. Detta är 
bra i första hand för eventuell utrymning av huset om  
hissarna inte kan användas. Rådet framhåller att det 
behövs hörslinga i lokalen. 



 
 
§ 4. Anmälan av protokolljustering.  
Det anmäls att protokollet justerats.  
 
Monicka Zachari, som var förhindrad att delta på förra 
mötet, lämnar synpunkter på: 
 
§ 11.a. Remiss av typritningar för markerad och 
omarkerad gångpassage samt parkeringsplats för 
personer med rörelsehinder. – Kontoret har inhämtat 
åsikter som rör synskador.   
 
§ 11 c. Avfallshantering. Det behövs tydlig visuell 
information med kontrastverkan och taktil text ovanför 
luckorna samt bra bländfri belysning i soprummen. Om 
symboler används ska de göras kontrastrika. 
 
§ 15. Kort med bl a telefonnummer för felanmälan. 
Korten bör vara i alternativt läsmedia som punktskrift 
och i stor stil. 
   
Rådet framhåller betydelsen av att rådets protokoll 
anmäls i nämnderna och styrelsen.    
 
§ 5. Förslag till detaljplan för fastigheten  Skälder-
viken 2 mm i stadsdelen Årsta, S-Dp 2002-00912-54.   
SBN:s råd har föreslagit att rådet ser på lutningar på 
gångvägar mm. 
 
Rebecca Westring informerar. 160 lägenheter planeras. 
Utemiljön ska göras tillgänglig och  
handikapparkeringsplatser ska finnas. Befintlig väg till 
området är dock brantare än 1:20.  
 
Rådet framhåller betydelsen av att det finns 
handikapparkeringsplatser både för boende och  
besökare intill varje port. Detta är speciellt viktigt med 
tanke på att området är kuperat  och delvis ligger på 
tomtmark. 
  



 
 
Det är även angeläget att man ser till helheten både 
ifråga om framkomlighet för rörelsehindrade och 
orienterbarheten för synskadade. Det gäller  t ex 
angöring och parkering med egen bil eller färdtjänst och 
möjligheten att åka buss. 
 
§ 6.  Stockholm Parkering. Information, ärenden mm 
Hjördis Stolt framför att det är svårt att se var 
handikapparkeringsplatserna är belägna när snö täcks 
över målningen på gatan. Björn Schwartz uppger att 
skyltar som visar på platsen ska finnas och att man ska 
ställa sig efter denna skylt. 
 
Monicka Zachari framhåller betydelsen av en bra 
belysning på skyltarna.   
 
§ 7. Fastighets- och saluhallskontoret. Information, 
ärenden mm. 
a) Rökrum i Tekniska nämndhuset (se protokoll nr 1,  
2005). 
Klas Nilsson meddelar att det aktuella rummet endast är 
på prov under 6 månader och ska sedan tas bort.  
 
Eftersom sexmånadsperioden snart är slut anser rådet att 
det ska tas bort och inte placeras någon annanstans. 
 
Klas Nilsson informerar om verksamheten. Den 
viktigaste uppgiften är att förvalta och administrera 
stadens två partihallsområden för livsmedel: 
Slakthusområdet och Årsta partihaller. Även 
Hötorgshallen, Östermalmshallen och Södermalms 
saluhall förvaltas. Efter årsskiftet tillkommer verksamhet 
som tillhört Gatu- och fastighetsnämndens 
fastighetsavdelning. En handikapplan har tagits fram av 
det tidigare saluhallskontoret och rådet önskar ta del av 
denna plan.  
 
Rådet föreslår att en inventering av hallarna görs ur 
tillgänglighetssynpunkt, förslagsvis av funktionshindrad  



 
 
sommarpersonal. Det framförs att belysningen kan 
förbättras.   
 
§ 8. Gatu- och fastighetskontoret. Information, 
ärenden mm.   
 
a) Parkeringsstrategi. Uppföljning av ärende i 
nämnden.  
Tas upp vid nästa möte. Handläggaren för ärendet ska 
inbjudas.     
 
b) Nya handikapparkeringsplatser. 
En kompletterad lista på förslag redovisas på nästa möte. 
 
c) Frågor om  tillgänglighetsarbetet i GFK:s nya  
organisation. 
Lennart Klaeeson meddelar att det är oklart på vilket sätt 
arbetet med tillgänglighetsfrågorna ska bedrivas i den 
nya organisationen.  
 
Rådet beslutar att inbjuda stadsdirektören Bosse 
Sundling, till nästa möte om detta. Rådet önskar också ta 
del av skrivelse från HSO till staden om saken. 
 
d) Förslag till detaljplan för kv Trymån, Hässelby 
Gård.  
SBN:s handikappråd har föreslagit att rådet ser på 
möjligheten att parkera med handikappfordon.  
   
Jörgen Modig informerar. Planförslaget innebär en 
tillbyggnad av en ICA-butik och en ombyggnad av 
kontor vid Hässelby Torg.  
 
Rådet anser att det på torget ska finnas angöringplats för 
handikappfordon samt två handikapparkeringsplatser 
utanför  ICA. 
 
e) Tvåvåningshus utan hiss. Uppföljning av ärende i 

nämnden (Markanvisning för bostäder på   



 
 
Östbergahöjden nr 23 2005-01-25 och nr 43 2005-02-
15) som rådet lämnat synpunkter på.  
Rådet har tidigare framfört synpunkter till nämnden om 
att sådana hus inte bör byggas eftersom de inte blir 
tillgängliga för boende och besökare. Sekreteraren 
meddelar att nämnden beslutade enligt kontorets förslag, 
i det delvis bordlagda ärendet. Nämnden framförde 
följande: 
 
Nämnden anser att det finns anledning att låta bygga 
dessa 18 lägenheter i två våningar Ätten 3, dels för att 
byggnationen ska smälta in i omgivningen och dels för 
att hålla kostnaderna nere. Vid behov ska det dock vara 
möjligt att lösa tillgänglighetsfrågan till det övre 
våningsplanet och tvättstugan.  
 
Lennart Klaesson påminner om att KF i stadens 
Utemiljöprogram beslutat att alla entréer ska göras 
tillgängliga. Frågan är vem som har rätt att göra avsteg 
från detta beslut. I andra delar av staden finns det också  
exempel på avsteg från KF:s beslut då det byggs 
bostadshus i tre plan utan hiss. 
 
f) Ändrad detaljplan för kv Putten, Norrmalm. 
Remiss av planförslag.   
Sekreteraren meddelar att SBN:s handikappråd 
informerats om behovet av åtgärder för att komma 
tillrätta med höjdskillnaderna i området. 
Tillgänglighetsprojektet på GFK har föreslagit en 
hisslösning. 
 
Uppföljning av  punkterna 8. e och f. Rådet uppdrar åt 
ordföranden Ken Gammelgård att utforma förslag till 
skrivelse till nämnden om de politiska målet att skapa en 
tillgänglig stad överensstämmer med vad som nu sker i 
verkligheten. 
 
g) Information om tillgänglighetsåtgärder i den yttre 
miljön på Västerort. 



Lämnas på något kommande sammanträde.  
 
h) Gångväg från T-banan till Idrottshall,  
Gubbängen. Uppföljning av tidigare framfört 
önskemål till kontoret.  
Lennart Klaesson meddelar följande: 
 
Vid ombyggnad av gatorna för några år sedan, för att 
minska biltrafiken och få en lägre hastighet på bilarna, 
gjordes bedömningen att det skulle räcka med att 
korsningen vid Gubbängsvägen signalreglerades. De 
flesta människorna nyttjar denna väg. Det går att 
använda denna korsning om man ska gå mellan 
tunnelbanan och idrottshallen. Därför blir svaret som 
tidigare att de som behöver ett signalreglerat 
övergångsställe bör gå via Lingvägen/Gubbängsvägen. 
 
Rådet anser att lösningen inte är tillfredsställande. Även 
den kortaste vägförbindelsen från tunnelbanan till 
Idrottshuset bör vara signalreglerad. 
 
§ 8. Protokoll från kommunstyrelsens handikappråd 
nr 1, 2005. Anmäls. 
 
§ 9. Rapport från Boverkets tillgänglighetskonferens 
i Västerås 2005-02-17.  Bordläggs.  
 
§ 10. Övriga frågor.  
Busshållplats på Ringvägen 
Gångväg till Eriksdalsbadet. 
Namn på rådet. 
Utvärdering av olika sorters belysning. 
Utvärdering av inventeringar. Medverkan av  personer  
med funktionshinder i inventeringar. 
Att följa ett ärende om enkelt åtgärdade hinder   
under hela hanteringen. 
Sändlista för Staden och vi mm.  
Hornsgatans ombyggnad för att bli trafiksäkrare.  
 
Vid protokollet 
 



Lennart Nilsson/sekreterare 


